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Akademický senát Fakulty humanitních studií Univerzity Hradec Králové 
 

 
Zápis z 12. zasedání AS FHS UHK ze dne 31. 10. 2007 
 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: dr. Valenta, doc. Kohárová,  prof. Musil, Mgr. Springerová, dr. Němečková  
  I. Macůrková, Č. Pelikán, B. Stoklasová, M. Cerman 
Omluveni: dr. Outlý  
Neomluveni: T. Janíček 
Hosté: prof. Bílek – prorektor UHK, dr. Grulich, Ing. Svobodová, dr. Paleček, doc. 

 Tichý, Mgr. Štěpán, dr. Mervart 
              
Program: 
 

1. Informace o přejmenování fakulty  
2. Akreditace navazujícího magisterského studia „Archeologie“ 
3. Informace o redislokaci a restrukturalizaci univerzity  
4. Schválení podmínek přijetí ke studiu  v Bc. programech KPVHA (viz příloha)  
5. Schválení vzniku Katedry jazykové přípravy FHS  
6. Různé  

 
Předseda AS FHS přivítal přítomné senátory a hosty, shledal usnášeníschopnost senátu, 
zahájil jednání a předal slovo děkanovi. 
 
 
Bod 1: 
Děkan -  podrobně vysvětlil senátorům a hostům důvody k přejmenování FHS na 
Filozofickou fakultu. Představil prezentaci od počátků vzniku fakulty a jejího názvu, přes 
nedávnou minulost, názory a vyjádření minulé i současné akreditační komise, která nemá 
k tomuto kroku výhrady. Prezentace obsahovala také mimo jiné vznik FHS jiných univerzit 
v celé ČR, porovnání jednotlivých studijních programů na ostatních FF a FHS v ČR. 
Seznámil přítomné i s legislativními kroky spojenými s přejmenováním fakulty veřejné 
vysoké školy. Podělil se  rovněž o pozitivní názory a kladné ohlasy na tuto změnu z úst 
několika zainteresovaných osobností.  Na základě uvedených skutečností děkan předkládá 
předsedovi senátu FHS návrh technické novely Statutu FHS UHK současně s návrhem na 
přejmenování FHS na FF. Tento návrh – případně schválený senátem FHS – přednese na 
zasedání akademického senátu UHK 28. 11. 2007 a  paní rektorce s tím, že název FF by platil 
od 1. 12. 2007. 
 
Diskuse k bodu 1) 
 
prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D.  – prorektor UHK pro strategii a rozvoj – vítá tyto pozitivní 
vnější ohlasy a celkový posun FHS. Ve světle budoucího rozvoje celé univerzity bude mít 
návrh z jeho strany podporu. 
 
dr. Němečková – v podstatě není důležité, jaký název má fakulta, ale o jedná se o obsah = 
jakou má produkci, jak kvalitní jsou její výstupy a jak se zde člověk cítí. 
prof. Musil – měl to být to pro všechny velký závazek a budou s tím spojeny vyšší nároky na 
vědeckou činnost. 
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dr. Mervart – jako zástupce  AS UHK se ptal na procedurální záležitosti před zasedáním tzv. 
velkého senátu UHK, protože ve dnech 21. – 23. 11. budou nové volby do tzv. velkého senátu 
UHK. 
 
Děkan – na říjnovém kolegiu rektorky se s předsedou dr. Radochou dohodl, že tento bod bude 
zařazen na jednání už 28. 11. 2007. Děkan ještě nechá vyjádřit se vědeckou radu FHS, která 
zasedá 2. 11. 2007. Chce znát její stanovisko, ale vědecká rada nemá kompetence schvalovat, 
může se pouze k uvedenému vyjadřovat. Stanovisko vědecké rady není tedy závazné, závazné 
je stanovisko AS FHS a AS UHK. Pokud jde o stanovisko akreditační komise, která zasedá 
21. 11. 2007 = paní rektorka komisi pouze oznamuje tuto změnu, schválenou oběma senáty. 
 
p. Pelikán – tímto krokem jakoby se ztrácí originalita naší FHS a daného školství v regionu, 
ale chápe současný trend, proto není proti 
 
dr. Valenta – nemyslí si, že název FHS je znevýhodňující, protože název kvalitu netvoří. Je 
důležitý obsah a skladba oborů, o který projeví student prvotní zájem. Domnívá se, že by bylo 
vhodnější počkat, až budeme mít lingvistické a uměnovědné obory, jako univerzity v Praze, 
Brně a v Olomouci. Z uvedených důvodů tento návrh nepodporuje.  
 
Děkan – k předešlému doplnil, že název fakulty není pro nás nevýhodný, ale nevýhodné se 
pro nás stává zůstávat mezi ostatními FHS, protože nemáme stejné studijní obory. Domnívá 
se, že student se v tak velkém počtu vysokých škol v ČR orientuje i podle názvu. 
 
Mgr. Springerová – z pragmatických důvodů přejmenování podporuje, vidí naše místo blíž 
k filozofickým fakultám, než k fakultám humanitním. Důležitou roli zde hraje i otázka 
prestiže celé univerzity. 
 
doc. Kohárová – podporuje názor prof. Musila, domnívá se, že to přinese i jakési 
zjednodušení do budoucna. 
 
Po skončení diskuse vyzval dr. Valenta přítomné, aby hlasovali o návrhu předloženém panem 
děkanem, tj. o novele Statutu FHS UHK = všude, kde je uvedený název FHS bude nahrazeno 
slovy Filozofická fakulta. 
 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
4 hlasy pro  1 proti   0 se zdržel 
 
Ad bod 1) - akademický senát schválil 
 
Bod 2: 
doc. Tichý  - představil a komentoval podrobněji materiály (struktura výuky, počet kreditů, 
vyučující). Členové AS obdrželi jako přílohu společně s pozvánkou na dnešní jednání. 
Poskytl vstupní informace o bakalářském studijním oboru Archeologie schváleném 
akreditační komisí letos v říjnu. Vysvětlil návaznost a nutnost vzniku následného 
magisterského studijního oboru pro absolventy tohoto bakalářského studia. O schválení 
požádá 2. 11. 2007 rovněž vědeckou radu FHS. 
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dr. Valenta vyzval přítomné, zda se v diskusi chtějí vyjádřit k výše uvedenému, s tím, že senát 
o tomto bodu programu nehlasuje, jeho povinností je vyjádřit se. 
 
Po krátké diskusi členů AS a hostů uzavřel předseda AS tento bod. 
 
Ad bod 2) -  akademický senát bere na vědomí. 
 
Bod 3: 
Děkan vysvětlil přítomným průběh redislokace, plánované kroky v restrukturalizaci 
univerzity, fakta, zrealizování přestěhování všech kateder a ústavů FHS do jedné budovy po 
FIM v polovině r. 2008, atd. 
 
Po krátké diskusi členů AS a hostů uzavřel předseda AS tento bod. 
 
Ad bod 3) – akademický senát bere na vědomí. 
 
Bod 4: 
dr. Valenta – předkládá senátu za Katedru pomocných věd historických a archivnictví žádost 
o schválení navrhovaných změn u podmínek pro přijetí ke studiu. Členové AS obdrželi jako 
přílohu společně s pozvánkou na dnešní jednání. Jedná se o  
a/ bakalářský studijní program Historické vědy – obor Archivnictví – historie (prezenční + 
kombinovaná forma) 
b/ bakalářský studijní program Technická podpora humanitních věd – obor Aplikované 
technologie v archivnictví 
Přijímací zkouška se skládá pouze z písemného testu, z něhož lze získat max. 150 bodů. Za 
písemně doložené aktivity je možno získat dalším max. 50 bodů. Celkově lze získat 
v přijímacím řízení 200 bodů. 
 
Po diskusi členů AS a hostů dal předseda AS k tomuto bodu hlasovat. 
 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
5 hlasů pro  0 proti   0 se zdržel 
 
Ad bod 4) - akademický senát schválil 
 
Bod 5: 
Z účasti na dalším jednání se omluvil předseda studentské komory p. Pelikán. 
 
Děkan odůvodnil senátorům potřebu této katedry pro FHS z důvodů omezení výuky ze strany 
PdF a narůstajícím potřebám výuky jazyků pro nově akreditované studijní obory. Personální 
obsazení by sestávalo zatím ze tří pracovníků FHS a dvou externistů s tím, že dočasně je 
pověřen jejím vedením Mgr. Milan Dostál a výběrové řízení na pozici vedoucí/ho katedry 
bude vypsáno k 1. 11. 2007. Provoz katedry by byl zatím v tzv. provizorním režimu, tzn. do 
doby přestěhování do společných prostor, bez studentů a s minimálním nárokem na 
administrativní zázemí. 
 
Po diskusi členů AS a hostů dal předseda AS k tomuto bodu hlasovat. 
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Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
3 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
5 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
 
Ad bod 5) - akademický senát schválil 
 
Bod 6 - Různé: 
 
1) volby do studentské komory AS FHS 
dr. Valenta seznámil senát se žádostí předsedy studentské komory p. Pelikána o uvolnění 
z funkce ze soukromých a studijních důvodů. Navrhl postup podle „Volebního a jednacího 
řádu AS FHS“ – část třetí, čl. 5, bod 2). 
Navrhl termín dalšího setkání akad. senátu FHS v lednu 2008, kde bude tento bod jedním 
z bodů programu jednání. 
 
2) hlasování studentů = evaluace  
dr. Valenta vznesl dotaz na děkana, jaké jsou výsledky studentského hlasování a jaký je dopad 
a přínos této záležitosti. 
Děkan – hlasování není ještě uzavřeno, vypovídající hodnotu musí ještě shrnout. 
 
3) žádost KPVHA FHS akreditační komisi 
dr. Němečková senátu představila žádost pro akreditační komisi o rozšíření formy studia na 
kombinovanou u oboru Aplikovaná technologie v archivnictví. 
dr. Valenta – senát se v tomto případě pouze vyjadřuje, nehlasuje 
 
Ad bod 6) 3) – akademický senát bere na vědomí 

 
Na závěr vyzval předseda senátu přítomné k přijetí usnesení v tomto znění (viz níže) a dal o 
něm hlasovat: 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
3 hlasů pro  0 proti   0 se zdržela 
Zaměstnanecká komora: 
5 hlasů pro  0 proti   0 se zdržela 
 
 
Usnesení:     
 

1. AS FHS schválil přejmenování fakulty na Filozofická fakulta tj. schválil novelu 
Statutu FHS UHK  

2. AS FHS bere na vědomí žádost o akreditaci navazujícího magisterského studia 
„Archeologie“ (viz příloha tohoto zápisu – „Struktura výuky“) 

3. AS FHS bere na vědomí informace o redislokaci a restrukturalizaci UHK a FHS  
4. AS FHS schválil podmínky pro přijetí ke studiu  v Bc. programech KPVHA FHS 

(viz příloha tohoto zápisu)  
5. AS FHS schválil vznik Katedry jazykové přípravy FHS  
6. AS FHS  bere na vědomí žádost KPVHA FHS o rozšíření formy studia na 

kombinovanou u oboru Aplikovaná technologie v archivnictví 
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       PhDr. Aleš Valenta, Ph.D., v.r. 
  předseda AS FHS 

 
 
 
Zapsala: Ilona Krausová 
 
 
Příloha: 2x  
1/ viz 2) Struktura výuky Mgr. oboru Archeologie 
2/ viz 4) Podmínky pro přijetí v Bc. programu Historické vědy, obor Archivnictví – historie a 
Bc. programu Technická podpora humanitních věd, obor Aplikované technologie v 
archivnictví 


